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В статье обращается внимание на необходимость руководствоваться принципом историзма 
при оценке действий И.В. Сталина, то есть учитывать конкретно-исторические условия времени 
его правления и иную иерархию системы ценностей. Сталинский период был продолжением Октябрь-
ской революции. По этой причине модель поведения, заложенная в революционный период, определяла 
решения, принимаемые и в последующем. В этом смысле постреволюционный период нашей страны 
не является чем-то исключительным. Обращается внимание на сходство политики И.В. Сталина и 
иных правителей, действовавших в переломные моменты развития страны.
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Th e article draws attention to the need to guide the principle of historicism in assessing the actions of 
I.V. Stalin, taking into account the specifi c historical conditions of his rule and a diff erent hierarchy of the 
value system. Th e Stalin period was the continuation of the October Revolution. Th erefore, the model of be-
havior, laid down in the revolutionary period, determined the decisions taken in the future. In this sense, 
the post-revolutionary period of Russia is not something exceptional. Attention is drawn to the similarity of 
I.V. Stalin’s policy to other rulers’ policy who acted at critical moments of the country’s development. 
All of them did the same thing and the means of realizing the tasks did not diff er fundamentally.
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